
Nadat ook VVD’er Joost Taverne
als laatste spreker er geen mis-
verstand over had laten bestaan
dat zijn partij er zeer aan hecht
dat ook niet-Nederlanders in-
vloed kunnen uitoefenen op het
lokale bestuur en dus voorstan-
der te zijn van een apart kiescol-
lege om het dilemma de wereld
uit te helpen, bleek dat het wets-
voorstel ook bij de grootste rege-
ringspartij geen genade kan vin-
den.

Reden voor de oppositieleden
Wassila Hachchi (D66), Ronald
van Raak (SP) en Gert Jan Se-
gers (CU) Plasterk uit te nodigen
zijn knopen te tellen en zijn
wetsvoorstel aan te houden en
met de eilanden in conclaaf te
gaan over een op te richten kies-
college. De bewindsman hield
zich echter horende doof en
bleef erop aandringen om toch
maar met zijn wetsvoorstel in te
stemmen. Opmerkelijk genoeg
deed zijn partijgenoot Roelof
van Laar gedurende het gehele
debat er het zwijgen toe. Wel
stuurde hij een ‘tweet’ waaruit
viel af te leiden dat zijn fractie

zich in het wetsvoorstel kan vin-
den, maar zijn onder vuur lig-
gende minister de helpende
hand toesteken deed hij niet.

Die moest lijdzaam toezien
dat de woordvoerders geduren-
de de door hen gevraagde schor-
sing de koppen bij elkaar staken.
De partijen waren er snel uit
waarna het - voordat voorzitter
Magda Berndsen-Jansen het de-
bat heropende - aan de coalitie-
genoten Taverne en Van Laar
werd overgelaten het voor hem
slechte nieuws aan Plasterk over
te brengen:

De Kamer schort de behande-
ling van het wetsvoorstel op tot
begin volgend jaar en in de tus-
sentijd moet de minister in
samenspraak met de eilanden
onderzoeken hoe vreemdelin-
gen hun stemrecht voor de ei-
landsraad kunnen krijgen, maar
vooral ook in de toekomst be-
houden terwijl tegelijkertijd
wordt geregeld dat Nederlandse
ingezetenen vanaf 2019 invloed
krijgen op de samenstelling van
de Eerste Kamer. 

De bewindsman heeft tot het
einde van dit jaar de tijd om de
brede Kamermeerderheid tege-
moet te komen. Die deadline is
gesteld om er zeker van te zijn

dat niet-Nederlanders bij de ei-
landelijke verkiezingen van vol-
gend voorjaar - net als vreemde-
lingen in Europees Nederland
voor de gemeenteraad - hun
stemrecht kunnen uitoefenen.

Plasterk liet in het hem toeko-
mende laatste woord niet na
enig cynisme te laten doorklin-
ken: ,,Ik ben in de eerste plaats
verheugd over het feit dat een
onderwerp waar ik zelf al enige
maanden mee rondloop op zo
veel interesse blijkt te stuiten in
de Tweede Kamer. Ik had eerder
de indruk dat ik en de leden van
de Eerste Kamer de enigen wa-
ren die dit een interessant
onderwerp vonden. Gelukkig
ligt dat anders.”

De bewindsman bedankte de
Kamer zelfs voor de opdracht de
optie van een kiescollege te
onderzoeken: ,,Ik had dit in de
eerste termijn toegezegd, maar
ik hoor het nu ook goed. Het
heropenen van de beraadslaging
over dit wetsvoorstel over enige
maanden is niet heel sierlijk,
maar zal praktisch gezien uitein-
delijk het stemrecht van buiten-
landers niet in de weg staan. Het
zou dus nog net moeten kunnen
lukken. Het was mijn voorkeur
niet geweest, maar het kan wel.”
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Curaçao

Advertentie

‘Verlaging
zorgkosten
schaadt zorg’
Van een onzer verslaggeefsters
Willemstad - De verlaging van de zorgkosten met 33 pro-
cent heeft de medische zorg aan de Curaçaose gemeen-
schap benadeeld. Dat stelt onafhankelijk Statenlid
Omayra Leeflang in een schriftelijke verklaring. 

Leeflang meldt dat zij door
verschillende personen is bena-
derd met de klacht dat zij - on-
danks het feit dat zij een ziekte-
kostenverzekeringspas hebben -
moeten betalen voor bepaalde
medische behandelingen. ,,Een
analyse die ik heb gedaan, wijst
uit dat de regering, door de ba-
sisverzekering ziektekosten te
introduceren, de kosten van de
medische zorg met 33 procent
per persoon heeft verlaagd”, al-
dus het onafhankelijk Statenlid. 

Om dit te onderbouwen ver-
wijst Leeflang naar de jaarreke-
ning van de SVB van 2013 en het
rapport van het Volksgezond-
heid Instituut Curaçao (VIC)
over kosten per persoon voor de
medische zorg uit 2011. ,,Als
conclusie trek ik dat hetgeen
door SVB per persoon aan zorg
onder de bvz wordt betaald,
1.637 gulden minder is dan in
2011. Dit is veroorzaakt door
twee maatregelen die met de
introductie van de bvz zijn ge-
hanteerd: het zorgpakket is min-
der geworden en de tarieven die
aan zorginstituten en professio-
nele zorgverleners worden be-
taald, zijn verlaagd tot het sociaal
tarief van SVB uit 2001”, zo
schrijft Leeflang. 

Het gevolg hiervan, zo stelt de
parlementariër, is dat zorgverle-

ners nu een cash-betaling eisen
van de verzekerde omdat niet ge-
accepteerd wordt dat zij voor een
gereduceerd tarief, dat lager ligt
dan de kosten die zij maken,
moeten werken. ,,Verschillende
zorginstituten hebben hun deu-
ren moeten sluiten, waaronder
enkele botika. Maar ook de
Taams Kliniek verkeert in finan-
ciële problemen”, aldus Leef-
lang. En: ,,De verzekerde betaalt
nu meer aan de basisverzeke-
ring, maar moet tóch uit eigen
zak voor medische zorg beta-
len.” Leeflang stelt minister Ben
Whiteman van Gezondheid te
willen waarschuwen voor ‘dit
desastreus beleid dat het recht
op medische zorg, zoals aange-
geven in artikel 12 van IVESCR,
schaadt’. In het Internationaal
Verdrag Inzake Economische,
Sociale, en Culturele Rechten
(IVESCR) staat namelijk dat ie-
dere burger recht heeft op een
zo hoog mogelijk niveau van be-
scherming van gezondheid. ,,In
het geval er geen wijziging
komt, zie ik mezelf genoodzaakt
de Rijksministerraad te benade-
ren om een officiële klacht tegen
de regering van Curaçao in te
dienen”, aldus Leeflang.

Vragen aan Whiteman
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Wetsvoorstel
aangehouden

PvdA-minister Plasterk (geheel rechts) moest lijdzaam toezien hoe (links) de oppositieleden Hachchi
(D66), Van Raak (SP) en Segers (CU) zijn partijgenoot Van Laar met succes bewegen ermee in te stem-
men het debat tot begin 2015 op te schorten. FOTO’S RENÉ ZWART

Vervolg van pagina 1
bakzeil plasterk

De Kamerleden stellen Kamervoorzitter Magda Berndsen-Jansen en
griffier Hendrickx op de hoogte van hun besluit de behandeling van
het wetsvoorstel op te schorten.

Na afloop van het voortijdig afgebroken debat kaartten minister en
Kamerleden nog wat na.


